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Graag zeg ik u dank voor uw reactie d.d. 11 april 2008 op de Tweede-Kamerbrief van 6 maart 
2008, waarin u uitspreekt dat het CSO van harte bereid is om samen met mij verder te werken 
aan een sterke pgo-beweging. Ik waardeer de constructieve toonzetting van uw brief, en stel ook 
op prijs dat u waarneemt dat ik het pgo-veld serieus neem, en veel belang hecht aan goed 
overleg tussen het ministerie en het pgo-veld. 
 
Over de verdere uitwerking van de Tweede-Kamerbrief van 6 maart 2008 zijn wij in goed overleg. 
In een bijlage bij uw brief wordt, gekoppeld aan de bereidheid van het CSO tot medewerking, een 
aantal aspecten van de subsidiesystematiek benoemd, waarover u mij adviezen geeft, en 
waarover wij inmiddels ook uitgebreid gesproken hebben in de ‘Klankbordgroep’, met daarin ook 
de NPCF en de CG-Raad. Deze bijlage was (in een uitgebreidere vorm) ook gevoegd bij brieven 
die ik ontving van de NPCF en de CG-Raad. 
 
Deze brief bestaat voor een belangrijk deel uit een samenvatting van hetgeen wij reeds gewisseld 
hebben in de Klankbordgroep. Ook leg ik met deze brief enkele met de drie koepelorganisaties 
gemaakte afspraken vast. In het vervolg van deze brief ga ik in op de punten die u aan de orde 
stelt in uw brief van 11 april 2008. Vervolgens ga ik in bijgaande notitie, die ik ook zal toezenden 
aan NPCF en CG-Raad, in op de punten in de bijlage bij uw brief en die van de CG-Raad en de 
NPCF. 
 
Ik stel met voldoening vast dat de drie koepels NPCF, CG-Raad en CSO in deze fase met volle 
inzet uitwerking geven aan de koepelrol zoals deze is uitgewerkt in de genoemde brief aan de 
Tweede Kamer van 6 maart 2008. U bereidt zich gezamenlijk voor op het bieden van 
ondersteuning aan de pgo-organisaties bij het opstellen en uitwerken van een vierjarenplan. Ik 
zie uit naar de plannen die u hiervoor binnenkort zult presenteren. Het te ontwikkelen 
dienstverleningsaanbod dient voor elke organisatie toegankelijk te zijn. Ik vraag daarbij expliciete 
aandacht van de drie koepels voor de sectoren GGz en VG en de daarbij behorende 
samenwerkingsorganisaties. In dit licht spreek ik mijn waardering uit voor de uitnodiging die u 
heeft gedaan aan het Landelijk Platform GGZ en VG-belang om het idee uit te werken om te 
komen tot een gezamenlijke koepel waarin organisaties van de chronisch zieken en de mensen 
met alle soorten beperkingen samenwerken met behoud van eigenheid. Zoals ik eerder aan u 
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heb aangegeven vind ik het van belang dat binnen een nieuwe organisatievorm alsmede in het 
proces daar naar toe zoveel mogelijk sprake is van gelijkwaardigheid van de onderscheiden 
partijen. Ik ben bereid om hierbij een procesmatige alsmede een financieel faciliterende rol te 
vervullen. 
 
Het verheugt mij dat het CSO zich herkent in de ruimte die de brief aan de Tweede Kamer van 6 
maart 2008 biedt voor levensbrede collectieve belangenbehartiging. U geeft aan eraan te willen 
bijdragen dat ouderen in de Nederlandse samenleving een grote toegevoegde waarde kunnen 
blijven geven, dat hun belangen behartigd worden op al die plaatsen waar dat voor hen van 
bijzondere betekenis is, en voor kwetsbare ouderen de samenleving zo is ingericht dat zij een 
goede kwaliteit van leven kunnen hebben. Ik zie de vierjarenplannen van organisaties met 
initiatieven gericht op deze thema’s graag tegemoet. In het licht van de centrale plaats die 
samenwerking in de nieuwe subsidiesystematiek krijgt, zou ik het in het bijzonder 
behartigenswaardig vinden als bij zulke initiatieven samenwerking mogelijk is tussen een breed 
scala van betrokken cliëntenorganisaties – dat kunnen ouderenorganisaties zijn, maar wellicht op 
onderdelen ook andere pgo-organisaties. 
 
In het bestuurlijk overleg dat ik met u, en de NPCF en de CG-Raad, voerde op 14 februari 2008 
hebben de staatssecretaris en ik uiteengezet waarom wij het CSO niet volgen in zijn pleidooi voor 
compartimentering binnen het budget waarover de Programmaraad zal adviseren. Zoals u in uw 
brief van 11 april 2008 reeds aangeeft, is het belangrijkste argument hiervoor dat de 
Programmaraad rekening zal houden met een evenwichtige verdeling van de subsidiemiddelen 
over sectoren en thema’s binnen het pgo-veld.  
 
Het CSO pleit er in zijn brief voor om drie jaar na de invoering van de nieuwe subsidiesystematiek 
een evaluatiemoment in te bouwen. In dit verband wil ik graag benadrukken dat ik met de 
introductie van de nieuwe subsidiesystematiek niet primair beoog een definitief systeem neer te 
zetten, maar veeleer een ontwikkeling richting meer samenwerking en verdere 
professionalisering in gang wil zetten. In die zin breekt een inderdaad “spannende” periode aan. 
De nieuwe wijze van subsidiëren zal proefondervindelijk zijn waarde moeten bewijzen. Reeds 
vooruitlopend op de voor 2011 voorziene evaluatie zal ik tussentijds de vinger aan de pols 
houden als het gaat om de effecten van de nieuwe subsidieregeling. 
 
Ik stel met voldoening vast dat de drie koepels CSO, NPCF en CG-Raad in deze fase met volle 
inzet uitwerking geven aan de koepelrol zoals deze is uitgewerkt in de genoemde brief aan de 
Tweede Kamer van 6 maart 2008. In dit kader heb ik ook waardering voor de rol die u voor het 
CSO ziet weggelegd in relatie tot de nieuwe subsidiesystematiek, en voor de wijze waarop het 
CSO samen met gelieerde organisaties bezig is met het inventariseren van activiteiten en 
projecten die gezamenlijk uitgevoerd kunnen worden.  
 
De nieuwe subsidiesystematiek voor pgo-organisaties zal van pgo-organisaties het nodige 
vragen, bijvoorbeeld bij de omschakeling naar het voorbereiden en opstellen van 
meerjarenplannen. De staatssecretaris en ik zetten deze stap in de overtuiging dat ze zal 
bijdragen aan de verbetering van de positie van de cliënt in de zorg en aan de verdere 
versterking van pgo-organisaties. Ik vertrouw er op basis van het in de afgelopen maanden met u 
gevoerde overleg op dat u, samen met ons, verder vorm wilt geven aan deze ontwikkelingen. 
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Voor uw informatie voeg ik als tweede bijlage bij deze brief de meest actuele versie van het 
overzicht van de structurele financiële middelen voor de pgo-sector in het licht van de nieuwe 
subsidiesystematiek. 
 
Ik zend een afschrift van deze brief aan de voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal. 
 
 
 
De Minister van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport, 
 
 
 
A. Klink 
 
 


